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EL CORREO

J unto con un recetario de 
sabores y el oficio de hela-
dero, a Juan Carlos Verdú 

le han dejado sus antepasados 
una forma de vida que no conci-
be las vacaciones estivales. No le 

pesa en absoluto. Espera todo el 
año su temporada fuerte, cuan-
do miles de turistas llegan a la 
costa del Mar Menor para repe-
tir la fórmula veraniega de la in-
fancia: sol, playa y helados. El  
cartagenero no se queja de las 
largas jornadas de trabajo que le 
reporta ese pico de la demanda, 
sobre todo cuando evoca cómo 
su bisabuelo creó en 1890 una 
flota de carritos heladeros, que 

conservaban los productos con 
barras de hielo. Como cuarta ge-
neración de artesanos, ha conti-
nuado la tradición familiar con 
su marca ‘La Valenciana José Ver-
dú’ y una carta de sabores que 
renueva cada año. El espíritu in-
novador le lleva a competir a ni-
vel internacional con sus crea-
ciones bajo cero. 
– Otro verano sin vacaciones, 
¿cuántos van ya? 

– No sé qué es un verano de vaca-
ciones. Es mi temporada fuerte 
y, aunque estamos todo el año en 
activo, al menos nueve meses te-
nemos menos actividad.  
– Si lo compara con el esfuerzo 
de los heladeros de tiempos pa-
sados, ¿esto no es nada? 
– Claro, para mí no es duro tra-
bajar en verano porque llevo ha-
ciéndolo desde los 8 años, cuan-
do mi padre me puso un delan-
tal para aprender el oficio. Y no 
me quejo de lo que me apasiona, 
sobre todo pensando en cómo 
tuvo que trabajar mi bisabuelo. 
Iba desde Cartagena a La Unión 
con dos burros para traer barras 
de hielo con las que hacer el man-
tecado granizado, a base de le-
che, azúcar, huevo, corteza de li-
món y vara de vainilla. Y todo era 
a mano, triturando el hielo y mez-
clando tan solo con la fuerza de 
los brazos.  
– ¿Qué compensa verse fuera de 
ese verano de pareo y chiringui-
to? 
– Compensa hacer lo que te gus-
ta. Gracias a todos los que se lo 
pasan bien, estamos aquí. Y es-
peramos que vengan muchos tu-
ristas. No cambio mi vida por 
nada, y eso que en verano traba-
jo catorce horas al día. Empeza-
mos a las siete de la mañana, y a 
veces a las nueve de la noche se-
guimos preparando pedidos. Ya 
llegará el otoño, cuando me toca 
descansar. Entonces aprovecho 
para viajar, hacer deporte y es-
tar con la familia. 

A la vanguardia  

– ¿En qué se diferencia este ve-
rano de los demás? 
– Es diferente en todo, compli-
cado y difícil. La gente va con mu-
cho miedo. Las ventas han baja-
do bastante, pero no puedes com-
pararlo con otros años. Hay que 
pasarlo lo mejor que se pueda y 
esperar que no empeore la situa-
ción sanitaria, porque si nos con-
finan en mitad del verano sería 
un desastre para la hostelería. 
Esperamos todo el año estos cua-
renta días.  
– ¿Qué nuevos sabores explora 
esta campaña? 
– El pasado enero estuve en la fe-
ria de Rímini (Italia) y, entre las 
nuevas ideas que me traje, las 
‘otellas’ de chocolate con efecto 
crujiente. Luego están las nue-
vas gamas de chocolates, los de 
arroz con leche. Es un sinfín. Mu-
cha fórmula para un helado de 
vanguardia. Participo cada año 
en el Campeonato del Mundo 
para probar sabores nuevos.  
– ¿Mantiene en su carta los sa-
bores tradicionales? 
– El mantecado de mi bisabuelo 
lo sigo haciendo por encargo. El 
helado es para mí una forma de 
vida. Nos transporta a antaño, 
a cuando nuestros padres nos 
compraban un cucurucho. Los 
sabores clásicos siempre están 
ahí. Y, en verano, también piden 
sorbetes de melón, de kiwi y de 
sandía.

CRISTIAN REINO 

Marc Ros es cantante del gru-
po de rock barcelonés Sidonie. 
Lleva 20 años en los escena-
rios y acaba de debutar como 
novelista (‘El regreso de Abba’). 
– ¿Cuáles son sus recuerdos 
estivales de infancia? 
– El año en que apareció el ‘Ca-
lippo’ fue todo un aconteci-
miento. Aún lo sigo viendo 
como el helado del futuro. Su 
estética es rematadamente 
pop, aunque yo prefería el ‘Fri-
gopié’ y ese factor caníbal que 
tenía cuando te lo comías. 
– ¿Cuál fue el mejor verano 
de su vida y por qué? 
– Verano de 1990. Alguien me 
pasó una cinta de casete con 
el ‘Revolver’ de los Beatles en 
la cara A y el ‘Sgt. Pepper’s,’ en 
la B. Podría hablar en térmi-
nos místicos de lo que me pasó 
aquella mañana de agosto en 
aquella playa de Roses (Alt Em-
pordà), con aquel ‘walkman’. 
– ¿Cuál es su canción del ve-
rano favorita? 
– ‘Summer Wind’, de Sinatra. 
– En su debut literario, ‘El re-
greso de Abba’, habla de la 
amistad, la música y el final 
del verano. ¿Qué tiene el ve-
rano que inspira tanto? 
– Una casa de veraneo cerra-
da es como una novela del gó-
tico sureño; tiene su propio 
imaginario. 
– Sidonie canta ‘Tormenta de 
verano’. Ahora parece el dilu-
vio universal... 
– Parece que estemos vivien-
do en un ‘Blade Runner’ de se-
rie Z. 
– ¿Sidonie mantiene los con-
ciertos para este verano? 
– Tenemos unos cuantos pro-
gramados. Hemos hecho dos 
y el comportamiento del pú-
blico ha sido ejemplar.

«El de 1990, 
con un 
casete de 
los Beatles 
en la playa 
de Roses»

«El helado es mi vida  
y no lo cambio por nada»

ALEXIA SALAS

LOS SIN VERANO JUAN CARLOS VERDÚ, HELADERO EN CARTAGENA

El artesano Juan Carlos Verdú prepara un helado de mantecado en su factoría de La Manga.  J. M. RODRÍGUEZ

EL MEJOR VERANO DE 
MARC ROS (SIDONIE) 

VIVIR EN VERANO
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cultura

Albert Pla ha decidit tirar endavant una videosèrie per 
explicar la història dels Borbons. De moment n’ha 
publicat un primer episodi a YouTube, en què avança els 
motius per dedicar el seu art a la dinastia monàrquica. 

ELS BORBONS 
SEGONS  
ALBERT PLA  

La pianista gironina Maria Canyigueral actuarà dilluns 
a les 21 h al Palau de la Música, on interpretarà un 
programa amb obres de Bach, Haydn, Xavier 
Montsalvatge i Beethoven.

MARIA 
CANYIGUERAL, 
AL PALAU

D
urant el primer 
trimestre del 1945 
va córrer com la 
pólvora entre la 
colònia alemanya 

de Barcelona que quan el na-
zisme s’esfondrés tots els capi-
tals, mobles i immobles ale-
manys serien bloquejats per 
ordre dels aliats. El rumor for-
mava part de l’estratègia dels 
mateixos alemanys i, en poc 
més de tres mesos, es van ca-
muflar ingents quantitats de 
diners, empreses i propietats 
alemanyes. El mètode més 
simple era buscar un testafer-
ro espanyol de confiança i 
traspassar-li la titularitat. No 
tenim dades del percentatge 
d’aquest mètode, però entre 
els petits i mitjans capitals va 
ser el mètode preferit. 

Entre les empreses mitja-
nes i grans el mètode majorita-
ri va ser reemplaçar de dalt a 
baix els consells d’administra-
ció i posar-hi testaferros espa-
nyols. Els capitals que van ser 
camuflats d’aquesta mane-
ra són difícils d’avalu-
ar a primer cop d’ull, 
però interessen pel 
cap baix molts 
centenars de mili-
ons de pessetes. 

Un dels mèto-
des antibloqueig 
més transversal i 
que va tenir més adep-
tes va ser invertir en asse-
gurances. De totes les fórmu-
les, el contraespionatge fran-
cès a Barcelona va estudiar el 
cas de Manuel Caparrós Cam-
poy, inspector general a Cata-
lunya de la Caja de Seguros 
Reunidos SA (CASER; Gran 
Via, 622). Caparrós va idear 
unes assegurances de vida 
subscrites per ciutadans ale-
manys, sota la forma adminis-
trativa d’assegurances de pri-
ma única i a curt terme. El cli-
ent contractava ell mateix o 
feia contractar per un tercer, 
sempre de nacionalitat espa-
nyola, una assegurança de pri-

XAVIER JUNCOSA

13. Camuflatge i 
blocatge de capitals 

alemanys a Barcelona

ma única i a curt termini (5, 10 
o 15 anys). Si la mort del con-
tractant es produïa abans del 
venciment de la pòlissa, la pri-
ma també era pagada en el 
moment del venciment a un 
tercer que ja havia estat desig-
nat en el moment de la signa-
tura del contracte. El capital 
que es podia invertir amb 
aquest sistema era il·limitat i, 
a més, presentava un triple 
avantatge. 

1. Sobre la totalitat de la pri-
ma que hagués estat invertida 
en el moment de la signatura 
del contracte, la companyia 
d’assegurances no feia cap in-
vestigació, ni sobre la solvèn-
cia dels seus clients ni sobre 
l’origen, i no s’havia de témer 
cap mena d’indiscreció. 

2. El veritable beneficiari 
de l’assegurança era en certa 
manera anònim, ja que un 
tercer podia subscriure-la en 
el seu lloc. Com que nombro-
sos alemanys confiaven els 
seus diners als espanyols, no 

havien de témer el blo-
queig internacional 

dels capitals. 
3. El venciment 

era curt i no cons-
tituïa cap obsta-
cle seriós per al 
ciutadà espanyol 

que substituïa 
l’alemany. Durant 

el període que prece-
dia el venciment, el subs-

criptor podia reembossar pro-
gressivament el seu creditor i 
els alemanys podien disposar 
dels seus diners. 

Un anunci del diari balear 
Última Hora mereix ser es-
mentat. Precisava l’anunci que 
“propiedades de todo tipo están 
disponibles para ser compra-
das por capitales catalanes, al 
precio que sea”. Es tractava en 
realitat de capitals alemanys 
camuflats com si fossin capi-
tals catalans. L’individu encar-
regat de fer aquestes compres 
a Mallorca era Juan Kirchofek 
(Sant Miquel, 9; Palma).

INFORMES DELS CONTRAESPIES
FRANCESOS A BARCELONA

Demà, al capítol 14:  
“L’escola nazi d’encriptació, codis i tintes invisibles a Barcelona”

Els Pets a Pedralbes i 
Amaral a Porta Ferrada

doblet d’Amaral, el duo arago-
nès que està immers en una gira 
acústica que ja va tenir una para-
da al Camp Nou dins del cicle 
Cruïlla XXS. 

Una de les conseqüències de la 
pandèmia és que molts concerts 
es fan amb menys efectius. En el 
cas d’Amaral, són actuacions a 
duo, sense banda. El mateix for-
mat, però amb violí i piano, fa ser-
vir Malikian. Altres artistes van 
tot sols, com Pablo López, que 
avui actua al festival Sons del 
Món de Roses amb l’única com-
panyia del piano, tal com va fer fa 
unes setmanes a Pedralbes i a 
Porta Ferrada. Per la Ciutadella 
de Roses també passaran Els 
Amics de les Arts (divendres) i 
Lola Índigo (dissabte). 

A Montjuïc i al Fòrum 
El Castell de Montjuïc i el Parc 
del Fòrum mantenen la pro-

gramació d’almenys quatre 
concerts setmanals. A 
Montjuïc, en el cicle Sala 
Barcelona, impulsat per 
l’Associació de Sales de 
Concerts i l’Ajuntament de 
Barcelona, hi haurà con-
certs de Mourn i Chaqueta 

de Chándal (avui), Playback 
Maracas i Olympic Flame (di-
vendres), Yawners i Pinpilin-
pussies (dissabte) i la pode-
rosa Queralt Lahoz (diumen-
ge). L’oferta de les Nits de 

Fòrum inclou el rap de Foyo-
ne (avui), la psicodèlia a l’anda-
lusa de Derby Motoreta’s Bur-
rito Kachimba (divendres), el 
pop d’autora de Núria Graham 
(dissabte) i l’omnipresent Ara 

Malikian (diumenge).e

01. Els Pets, en formació de sextet, en una imatge d’arxiu. RGB 02. El duo aragonès 
Amaral. CARLOS ALVAREZ / GETTY 

Els festivals d’estiu mantenen l’activitat musical

El Festival Jardins de Pedralbes en-
fila la recta final de l’edició pandè-
mica, el Fes Pedralbles, amb els con-
certs de Carlos Núñez, Hija de la Lu-
na, Ara Malikian i Els Pets. Es tan-
caran així unes setmanes d’activitat 
musical malgrat les incerteses. El 
gaiter gallec Carlos Núñez hi actua 
avui, fidel com sempre a la crida de 
Martín Pérez, el promotor barcelo-
ní que cada any el programa també 
dins del Festival Mil·lenni. Diven-
dres serà el torn d’Hija de la Luna, 
l’homenatge a Mecano que lidera la 
sevillana Robin Torres. Aquesta ac-
tuació serveix per recordar que els 
anomenats grups de tribut també 
han sigut uns dels damnificats per 
la caiguda de les contractacions. 
L’oferta de Pedralbes seguirà dis-
sabte amb el violinista Ara Ma-
likian, que també actua a Por-
ta Ferrada (divendres), les 
Nits del Fòrum (diumenge), 
el Camp de Mart de Tarra-
gona (dilluns) i València (di-
marts i dimecres). El punt 
final al Fes Pedralbes el po-
saran Els Pets diumenge. 
Serà un concert de la gira 
20/20, que va començar el 24 
de juliol a Manresa i en què el 
grup toca 20 cançons de forma 
cronològicament inversa. 

A Sant Feliu de Guíxols, el 
Festival de la Porta Ferrada 
continua amb la programació 
en l’amplitud del Guíxols Are-
na: avui Andrea Motis liderant 
el quintet que va passar diumen-
ge per Pedralbes, divendres Ara 
Malikian i dissabte i diumenge 

BARCELONA

XAVIER CERVANTES Directes 
Núria Graham 
actua al 
Fòrum i 
Queralt Lahoz 
al Castell 
de Montjuïc

MÚSICA

02 

01
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EVA BATLLE LA JONQUERA

■ La Policia Local de la Jonquera
va avortar ahir una ocupació ex-
prés en una casa a la població. La
col·laboració veïnal va ser clau,
perquè van alertar els agents que
hi havia dos nois intentant forçar
l’entrada de l’immoble. 

Els dos implicats en el pre-
sumpte cas d’ocupació van ser sor-
presos pels agents de la policia. Un
d’ells va quedar arrestat per una
infracció en l’àmbit de l’estrange-
ria per part de la Policia Nacional.
A l’altre jove, els agents del CNP el
van traslladar a la comissaria per-
què comptava amb una sèrie de
requeriments que s'havien de
complimentar. Es tracta de dos jo-
ves de nacionalitat marroquina de
21 i 34 anys, respectivament. 

Els agents de la Policia van aler-
tar el propietari de la vivenda, si-
tuada al carrer de Lluís Companys,
que es va fer càrrec de tancar-la
després de ser desocupada. El pro-
pietari és un veí de la població.

Aquest intent d’ocupació va po-
der evitar-se gràcies a la col·labo-
ració dels veïns, que van alertar al
moment la policia de la població
d’aquesta pràctica.

La Policia de la Jonquera avorta
l’«ocupació exprés» d’una casa
Els veïns alerten que dos
nois estaven forçant el pany;
un dels ocupes acaba arrestat
per la Policia Nacional

PL. JONQUERA

La Policia Local al lloc dels fets.

CARME VILÀ ROSES

■ L’Associació de Comerciants
de Santa Margarida continua el
pols contra el top manta amb ma-
nifestacions diàries des del  23 de
juliol. Situen les carpes i pancar-
tes al passeig, davant dels man-
ters, i recullen signatures. Ja en te-
nen més de dues mil que entre-
garan a l’Ajuntament i a la Gene-
ralitat, que creuen que s’ha de-
sentès del problema. Estan tips
de la situació que es repeteix cada
estiu i que els fa perdre les ven-
des. A més, aquest any s’ha sumat
a la COVID-19. La majoria dels
manters no compleixen amb les
mesures de seguretat. Ni tan sols
amb les mascaretes. 

«És un desastre, tothom toca la
roba, un darrere l’altre, els vene-
dors també, i torna a la manta»,
es lamenta el president de l’Asso-
ciació de Comerciants, Ricardo
Moraes. Sense ni tan sols portar
mascaretes es fan trenes, es ven
la roba i s’acumulen al passeig, a
primera línia. 

L’Ajuntament ja ha admès que
és incapaç d’anar més enllà de les
mesures que s’han pres fins ara
perquè ha posat contra el top
manta tots els recursos possibles.
Des de fa anys hi destinen agents
i s’han intentant diferents inicia-
tives. 

Els comerciants, però, creuen
que no se’ls escolta prou. Des de
l’Associació havien proposat al-
guna mesura, com tancar unes
hores carrers propers per disper-
sar els vianants, i que s’ha descar-
tat. 

En el que coincideixen les dues
parts és en la necessitat que la
Generalitat, com a administració
superior, s’impliqui més en una
problemàtica que estan conven-
çuts que està enfonsant els nego-
cis de la zona, que perden diària-
ment moltes vendes. 

Els manters s’acumulen a pri-
mera línia. Són menys que altres

anys però superen de llarg el cen-
tenar. Cap al tard s’hi poden veu-
re nombrosos compradors pro-
vant i adquirint els productes. 

Des del govern intenten fre-
nar-lo comissant els productes
abans que arribin al passeig. Però

la mesura no sembla afectar gaire
els venedors, que continuen dià-
riament ocupant el mateix espai. 

Els comerciants han decidit
que les protestes, que inicialment
estaven previstes fins demà, con-
tinuaran diàriament. 

Ricardo Moraes diu que volen
que els escoltin i volen que pren-
guin mesures. Les signatures les
faran arribar a l’Ajuntament i
també a la Generalitat perquè
creuen que «es desentén del pro-
blema». 

L’associació de Comerciants de Santa Margarida es manifesta diàriament des del 23 de juliol i ja ha recollit més de dues mil
signatures perquè l’administració els escolti Alerten que continuen venent sense complir les mesures contra la COVID-19

El comerç manté el pols amb els manters
amb protestes i recollida de signatures

Venedors del top manta al passeig de Santa Margarida de Roses. ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS

Els botiguers
acusen 
els venedors
ambulants 
de no aplicar
mesures 
contra 
la COVID-19

L’intent
d’ocupació 
va poder 
evitar-se per 
la col·laboració 
de veïns

DdG ROSES

■ L’equip de govern de Roses ha
decidit no prestar els seus roma-
nents de tresoreria al Govern de
l’Estat tal com preveu la proposta
del Ministeri d’Hisenda anuncia-
da fa uns dies. El govern rosinc de-
fensa que aquests diners s’han de
poder gastar en clau local i que els
ajuntaments, com a administra-
ció sobirana i més propera al ciu-
tadà, han de poder decidir a què
destinar aquest estalvi en funció
de les necessitats concretes de
cada municipi.

Després d’estudiar les alterna-
tives proposades per l’Estat amb
els serveis tècnics de l’Ajuntament
i conèixer que tant els informes
d’Intervenció com de Tresoreria

seran desfavorables, l’equip de
govern de Roses ha explicat que
ha conclòs la no cessió dels seus
romanents, en considerar que les
condicions que ofereix la propos-
ta no són beneficioses per als mu-
nicipis.

La mesura prevista pel Minis-
teri d'Hisenda implica que els
ajuntaments prestin al Govern es-
panyol els seus romanents de tre-
soreria a canvi que els consistoris
els puguin anar gastant en els prò-
xims anys: es retornaria als ajun-
taments el 35% d'aquests fons en-
tre el 2020 i el 2021, mentre que a
partir del 2022, i en un termini
d'entre 10 i 15 anys que encara
s'ha de concretar, els governs lo-
cals haurien rebut la totalitat dels
romanents cedits.

L’alcaldessa, Montse Mindan,
creu que la política econòmica ha
permès disposar d’aquestes re-
cursos i que «s’han de reinvertir
en la pròpia ciutadania», i més en-
car amb la situació actual. 

L’Ajuntament de Roses no
cedirà en préstec a l’Estat
els romanents de tresoreria
El govern sosté que la
situació econòmica és fruit
d’una bona gestió i s’ha de
poder gastar en clau local

Diari de GironaDIJOUS, 13 D’AGOST DE 202016
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Este fin de semana debería ser
jauja, el meollito absoluto del ve-
rano, con la geografía repleta de
erupciones marianas que explo-
tan en su vertiente más laica y
lúdica. Son las fiestas populares,
allí donde el borracho no se es-
conde, que canta Joan Garriga
en A ballar, unas fiestas este año
suspendidas o bien reconverti-
das en celebración digital que
ha limitado los conciertos y pros-
crito los contactos físicos. Pero
la música no para, no lo hizo ni
durante el confinamiento, por-
que el día que lo haga ya no esta-
remos.

El artista más viajero es Ara
Malikian, que en gira por Cata-
lunya actuará en tres ocasiones
durante estos días. La primera
en el festival de la Porta Ferrada
(día 14, Sant Feliu de Guíxols),
paramarchar después a Barcelo-
na, donde el 15 actuará en Fes
Pedralbes y el 16 en Les Nits del
Fòrum. El popular violinista
afincado en Madrid, un saltim-
banqui en escena, es un persona-
je más singular que su vestua-
rio, tanto que él mismo cuenta
que comenzó a tocar en celebra-
ciones privadas judías siendo li-
banés, porque se lo ofrecieron
en alemán, idioma que simuló
conocer respondiendo afirmati-
vamente a una serie de pregun-
tas de las que resultó ser contra-
tado a tal efecto. Otros que repi-
ten en varias fechas, común en
un verano sin presencia de artis-
tas extranjeros son Els Amics de
les Arts, quienesmantienen con-
gelado su nuevo disco mientras
presentan lo más popular de su
repertorio en un formato casi
acústico a base de guitarras y
teclado con el apoyo puntual de
una chelista y una bailarina. Lo
harán en Roses (día 14, Festival
Sons del Món) y en ForumRomà
d'Empúries-L'Escala dentro del
festival Portalblau (día 15). Por
su parte, Eduard Costa, el ex
componente del grupo, actúa en
Tarragona el día 13 en un hora-
rio inhabitual de mañana orien-
tado al público infantil.

En al apartado de conciertos
que acalambran, destacar a los
sevillanos Derby Motoreta's Bu-
rrito Kachimba, desde ya candi-
datos al nombre más original

del momento. El grupo revive el
rock andaluz de grupos como
Triana para darle un baño de psi-
codelia para así presentar su pro-
puesta como “kinkidelia” en Les

Nits del Fòrum (día 14). La víspe-
ra habrá actuado en el mismo
espacio Foyone, un rapero mala-
gueño con mensaje político tan
explícito como nuestra realidad,

mientras que el día 15 quien lo
hará será Nuria Graham, la can-
tante anglo-catalana que presen-
tará su nuevo disco, Marjorie,
tras haber girado curtiéndose
tras su guitarra en la gira de
Amaya. Para curtidos Amaral, el
dúo maño que ya ha pasado por
Catalunya este verano. En un for-
mato acústico que se ajusta a los
recortes que implican programa-
ciones con limitaciones de aforo
y ajustes de producción, Eva y
Juan actuarán en Sant Feliu de
Guíxols los días 15 y 16, en el
Festival de Porta Ferrada, que
ha sido uno de los pocos festiva-
les de costa que este año haman-
tenido programación.

Gira de Els Pets
Uno de los grupos que en condi-
ciones normales estaríamás soli-
citado son Els Pets, que este año
rematan la gira 20/20 con sólo
dos paradas estivales. La prime-
ra fue en julio y la última el día
16 en Fes Pedralbes, donde inter-
pretarán sus éxitos a modo de
repaso de su carrera. El menú
será el habitual: redondas cancio-
nes de pop con letras excelentes
servidas con el tradicional senti-
do de autoparodia de Lluís
Gavaldà. Otros artistas que se de-
jarán ver por Catalunya durante
este fin de semana son Pablo Ló-
pez, uno de los frutos de esa fac-
toría de estrellas de bolsillo lla-
mada OT, algo así como una
granja de "triunfitos" (día 13, Ro-
sas), Andrea Motis, en formato
cuarteto ofreciendo estándares,
su mirada hacia Brasil y sus pro-
pios temas (día 13, Sant Feliu
Guíxols), el dúo de guitarra y ba-
tería Playback Maracas, que cu-
riosamente se acercan más a la
electrónica que al rock más ele-
mental (día 14, Castell Mont-
juïc), Coque Maya, uno de los es-
casos supervivientes de los velo-
ces años 80 y 90 (día 14, Menor-
ca), Clara Peya y su música tan
reivindicativa como intensa (día
14, Juneda), Lola Índigo, una de
las revelaciones de la temporada
(día 15, Roses), Yawners (día 15,
Castell Montjuïc) o Xoel López
(día 16, Mahón).

Perdiendo una cantidad asu-
mible de dinero o teniendo
unas pírricas ganancias. Así
están transitando por el vera-
no los festivales y ciclos mon-
tados con suma urgencia
durante mayo y junio para
que el centro del verano no
fuese un erial. Así se ha logra-
do mantener mínimamente
activo a un sector que además
de los músicos está repleto de
profesionales en paro forzoso

—personal de luz, sonido,
carga y descarga, seguridad,
taquillas, barras etc—. Salva-
dos los muebles en verano, la
gran duda es qué deparará el
otoño, cuando la temperatura
sugiera sala cubierta. Según
el sector si se retiran los
ERTE acabará la incertidum-
bre y los cierres masivos
serán inevitables. Y es que no
todas las salas tienen la suer-
te de la Salamandra de Hospi-

talet de Llobregat, que gra-
cias a la comprensión de unos
propietarios sensatos pagan
la mitad del alquiler mientras
no se reanuda la actividad.
Por su parte Jordi Herrerue-
la, responsable del Cruïlla
XXS, se cura en salud y lo fía
largo: “no me extrañaría que
el próximo verano aún siga-
mos dependiendo de formatos
reducidos como en éste”. Si el
próximo verano aún podemos
estar así, ¿qué nos deparará
el otoño? La respuesta a la
vuelta de la esquina.

Pese a la anulación de las fiestas populares, la música
en vivo sigue ofertando ocio más allá de casa

Conciertos en el centro

del verano

A la espera del otoño

Concierto de Els Pets en el Liceu de Barcelona. / MASSIMILIANO MINOCRI

El violinista libanés Ara Malikian, durante el concierto de la I edición del ciclo Jazz Palacio Real, en Segovia. / PABLO MARTÍN (EFE)

LUIS HIDALGO, Barcelona
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Roses prepara el pla per a la transició
energètica en l’activitat econòmica

Volen implicar-hi els agents econòmics privats ja des de les trobades participatives de la fase
de diagnosi



REDACCIÓ - ROSES

L’àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses impulsa
l’elaboració del pla estratègic de transició energètica en l’àmbit de la
promoció econòmica de Roses, un projecte que preveu ser la guia
per generar actuacions destinades a avançar cap a una nova cultura
energètica en el sector econòmic de la població. Per a la seva
redacció, el pla disposa d’una subvenció de la Diputació d’11.000
euros.

El pla estratègic de transició energètica en l’àmbit de la promoció
econòmica rep l’impuls de l’Ajuntament amb vocació per liderar el
procés de canvi progressiu destinat a substituir l’energia d’origen
fòssil per energia renovable i local però també de canvi en les
maneres de produir, distribuir, gestionar i consumir l’energia. Es
volen assegurar els beneficis d’aquest procés de canvi per al territori
promovent iniciatives descentralitzades i fenthi participar els
sectors implicats.

En aquest sentit, es preveu la implicació dels agents econòmics
privats del municipi, que ja en la primera fase de diagnosi del pla es
farà efectiva en trobades participatives. L’objectiu és conèixer
quines mesures es duen ja a terme al municipi, conèixer les
propostes d’accions per part dels empresaris i les institucions i unir
iniciatives que ja es realitzen en diferents àmbits (consums
d’activitat econòmica, equipaments, mobilitat, transports, etc...)
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Roses no cedirà en préstec els
seus romanents de tresoreria a
l'Estat
El govern rosinc defensa que aquests diners s'han de poder gastar en clau local

EMPORDÀ.INFO  12.08.2020 | 11:51

L'alcaldessa, Montse Mindan, acompanyada pels regidors Joan Plana i Fèlix Llorens AJ ROSES

L'equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de tresoreria al govern de

l 'Estat ,  tal com preveu la proposta del Ministeri d'Hisenda, basada en el fet que els consistoris lliurin

els seus estalvis que serien retornats durant un període d'entre 10 i 15 anys. El govern rosinc defensa

que aquests diners s'han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a

administració sobirana i més propera al ciutadà, han de poder decidir a què destinar aquest estalvi en

funció de les necessitats concretes de cada municipi.

Després d'estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb els serveis tècnics de l'Ajuntament i

conèixer que tant els informes d'Intervenció com de Tresoreria seran desfavorables, l'equip de govern

de Roses considera que les condicions que ofereix el decret llei no són beneficioses per als municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d'Hisenda implica que els ajuntaments prestin al govern

espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que els consistoris els puguin anar

gastant en els pròxims anys: es retornaria als ajuntaments el 35% d'aquests fons entre el 2020 i el

2021, mentre que a partir del 2022, i en un termini d'entre 10 i 15 anys que encara s'ha de concretar, els

governs locals haurien rebut la totalitat dels romanents cedits i podrien utilitzar-los.

El govern de Roses considera que l'estalvi assolit per l'Ajuntament és fruit del rigor, la

responsabilitat, la contenció pressupostària i d'una acurada gestió durant molts anys. En

aquest sentit, l'alcaldessa de Roses, Montse Mindan, manifesta que "aquesta política econòmica ens

ha permès disposar de recursos que s'han de reinvertir en la mateixa ciutadania, més encara en els

moments que estem vivint, en què es deriven noves necessitats per mitigar la crisi sanitària, social i

econòmica provocada de la Covid-19".

Mindan afegeix que "la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs de l'Estat. Som l'administració

més propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els problemes i necessitats del poble, per la qual

cosa hem de poder decidir on aplicar el superàvit assolit". En cas de cessió dels romanents proposada

per l'executiu central, és l 'estat qui decideix quina quantitat i en què es poden gastar els

diners, premissa amb la qual el govern rosinc expressa la seva disconformitat, demanant que es

permeti als municipis administrar els seus estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que l'Estat no estableix com es tornaran els

diners, ni si aquests es podran incorporar al pressupost sense afectar la regla de la despesa i

d'estabilitats pressupostària a què estan sotmesos els ajuntaments.

D'altra banda, l 'obligació de manifestar si la cessió de romanents es realitzarà o no durant

el mes de setembre és un altre dels inconvenients detectats, ja que en aquell moment encara no es

coneixerà si s'equilibrarà el pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d'ingressos, ni

el fet de si desprendre's de la liquiditat que suposen els romanents podria provocar tensions de

tresoreria. En aquest sentit, l'equip de govern de Roses considera que no tindria cap sentit cedir els

estalvis a l'Estat, per després haver-ne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments

municipals.

Per tots aquests motius s'ha decidit no fer el préstec a l 'estat Espanyol i continuar revertint

els romanents en benefici dels rosincs i rosinques.

Més informació

Figueres obre la convocatòria de subvencions a entitats socials el 21 d'agost.

Els Bombers demanen extremar la precaució durant l'agost, el mes amb més rescats al medi natural.

Mor una dona de 88 anys que es va ofegar a la platja de Palamós.
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Enquestes

ANAR A L'ENQUESTA ►

© Editoral Empordà, S.L. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies | Preferències de privacitat

Castelló d'Empúries Figueres L'Escala Roses Comarca

Serveis 12 de agost de 2020

Figueres
31 / 22º

L'Escala
27 / 22º

Roses
27 / 21º

Empordà Més Noticies Cultura Esports Economia Opinió O c i Vida i Estil Comunitat Multimèdia

Temes relacionats: Govern Montse Mindan Política Roses Serveis

Mapa web

Alt Empordà

Temps

Oci a l'Empordà

Transit

Cartellera de cinemes

Catalunya

Clasificados

tucasa.com

Neomotor Ocasión

Iberempleos

Cambalache

Especials

Loteria Nadal

Loteria del Nen

Fórmula 1

Premis Cinema

Calendari Escolar

emporda.info

Contacti

Qui som?

Anuncia't

Localització

Avís legal

Política de cookies

Política de privacitat

RSS

Publicitat

Tarifes

Contratar

Branded Content

Diari de Girona | Diario de Ibiza | Diario de Mallorca | Empordà | Faro de Vigo | Información | La Opinión A Coruña | La Opinión de

Málaga | La Opinión de Murcia | El Día | La Opinión de Zamora | La Provincia | La Nueva España | Levante-EMV | Mallorca Zeitung |

Regió 7 | Superdeporte | The Adelaide Review | 97.7 La Radio | Euroresidentes | Lotería Navidad | Premios Cine | Compra Mejor |

Prensa Ibérica 360 | Neomotor | Guapísimas | BuscandoRespuestas | VerdeyAzul | Tendencias21

Altres webs de Prensa Ibérica Media

SUBSCRIU-TE

12/08/2020   COMARCA Roses no cedirà en préstec els seus romanents de tresoreria a l'Estat EMPORDÀ.INFO | Comentar El govern rosinc…
Superfície:100% Audiència:973 Valoració:32€ 

https://www.emporda.info/comarca/2020/08/12/roses-no-cedira-prestec-romanents/472483.html



Compartir a TwitterCompartir a Facebook

Empordà » Comarca

Roses

Roses no cedirà en préstec els
seus romanents de tresoreria a
l'Estat
El govern rosinc defensa que aquests diners s'han de poder gastar en clau local

EMPORDÀ.INFO  12.08.2020 | 11:51

L'alcaldessa, Montse Mindan, acompanyada pels regidors Joan Plana i Fèlix Llorens AJ ROSES

L'equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de tresoreria al govern de

l 'Estat ,  tal com preveu la proposta del Ministeri d'Hisenda, basada en el fet que els consistoris lliurin

els seus estalvis que serien retornats durant un període d'entre 10 i 15 anys. El govern rosinc defensa

que aquests diners s'han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a

administració sobirana i més propera al ciutadà, han de poder decidir a què destinar aquest estalvi en

funció de les necessitats concretes de cada municipi.

Després d'estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb els serveis tècnics de l'Ajuntament i

conèixer que tant els informes d'Intervenció com de Tresoreria seran desfavorables, l'equip de govern

de Roses considera que les condicions que ofereix el decret llei no són beneficioses per als municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d'Hisenda implica que els ajuntaments prestin al govern

espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que els consistoris els puguin anar

gastant en els pròxims anys: es retornaria als ajuntaments el 35% d'aquests fons entre el 2020 i el

2021, mentre que a partir del 2022, i en un termini d'entre 10 i 15 anys que encara s'ha de concretar, els

governs locals haurien rebut la totalitat dels romanents cedits i podrien utilitzar-los.

El govern de Roses considera que l'estalvi assolit per l'Ajuntament és fruit del rigor, la

responsabilitat, la contenció pressupostària i d'una acurada gestió durant molts anys. En

aquest sentit, l'alcaldessa de Roses, Montse Mindan, manifesta que "aquesta política econòmica ens

ha permès disposar de recursos que s'han de reinvertir en la mateixa ciutadania, més encara en els

moments que estem vivint, en què es deriven noves necessitats per mitigar la crisi sanitària, social i

econòmica provocada de la Covid-19".

Mindan afegeix que "la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs de l'Estat. Som l'administració

més propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els problemes i necessitats del poble, per la qual

cosa hem de poder decidir on aplicar el superàvit assolit". En cas de cessió dels romanents proposada

per l'executiu central, és l 'estat qui decideix quina quantitat i en què es poden gastar els

diners, premissa amb la qual el govern rosinc expressa la seva disconformitat, demanant que es

permeti als municipis administrar els seus estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que l'Estat no estableix com es tornaran els

diners, ni si aquests es podran incorporar al pressupost sense afectar la regla de la despesa i

d'estabilitats pressupostària a què estan sotmesos els ajuntaments.

D'altra banda, l 'obligació de manifestar si la cessió de romanents es realitzarà o no durant

el mes de setembre és un altre dels inconvenients detectats, ja que en aquell moment encara no es

coneixerà si s'equilibrarà el pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d'ingressos, ni

el fet de si desprendre's de la liquiditat que suposen els romanents podria provocar tensions de

tresoreria. En aquest sentit, l'equip de govern de Roses considera que no tindria cap sentit cedir els

estalvis a l'Estat, per després haver-ne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments

municipals.

Per tots aquests motius s'ha decidit no fer el préstec a l 'estat Espanyol i continuar revertint

els romanents en benefici dels rosincs i rosinques.

Més informació

Figueres obre la convocatòria de subvencions a entitats socials el 21 d'agost.

Els Bombers demanen extremar la precaució durant l'agost, el mes amb més rescats al medi natural.

Mor una dona de 88 anys que es va ofegar a la platja de Palamós.

Rep les nostres newsletters al teu email APUNTA-T'HI

Enquestes

ANAR A L'ENQUESTA ►

© Editoral Empordà, S.L. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies | Preferències de privacitat

Castelló d'Empúries Figueres L'Escala Roses Comarca

Serveis 12 de agost de 2020

Figueres
31 / 22º

L'Escala
27 / 22º

Roses
27 / 21º

Empordà Més Noticies Cultura Esports Economia Opinió O c i Vida i Estil Comunitat Multimèdia

Temes relacionats: Govern Montse Mindan Política Roses Serveis

Mapa web

Alt Empordà

Temps

Oci a l'Empordà

Transit

Cartellera de cinemes

Catalunya

Clasificados

tucasa.com

Neomotor Ocasión

Iberempleos

Cambalache

Especials

Loteria Nadal

Loteria del Nen

Fórmula 1

Premis Cinema

Calendari Escolar

emporda.info

Contacti

Qui som?

Anuncia't

Localització

Avís legal

Política de cookies

Política de privacitat

RSS

Publicitat

Tarifes

Contratar

Branded Content

Diari de Girona | Diario de Ibiza | Diario de Mallorca | Empordà | Faro de Vigo | Información | La Opinión A Coruña | La Opinión de

Málaga | La Opinión de Murcia | El Día | La Opinión de Zamora | La Provincia | La Nueva España | Levante-EMV | Mallorca Zeitung |

Regió 7 | Superdeporte | The Adelaide Review | 97.7 La Radio | Euroresidentes | Lotería Navidad | Premios Cine | Compra Mejor |

Prensa Ibérica 360 | Neomotor | Guapísimas | BuscandoRespuestas | VerdeyAzul | Tendencias21

Altres webs de Prensa Ibérica Media

SUBSCRIU-TE

12/08/2020   COMARCA Roses no cedirà en préstec els seus romanents de tresoreria a l'Estat EMPORDÀ.INFO | Comentar El govern rosinc…
Superfície:100% Audiència:973 Valoració:32€ 

https://www.emporda.info/comarca/2020/08/12/roses-no-cedira-prestec-romanents/472483.html



Compartir a TwitterCompartir a Facebook

Empordà » Comarca

Roses

Nova zona verda i mirador al canal
Gran de Santa Margarida
S'ha dissenyat pensant en les vistes obertes que ofereix al Parc Natural dels
Aiguamolls

EMPORDA.INFO  12.08.2020 | 17:12

La urbanització de Santa Margarida de Roses

disposa des d'aquesta setmana d'una nova zona

verda que s'obre com a mirador a l 'espai

natural del Canal Gran. En el projecte del nou

espai, situat al carrer Riu Riudaura, s'ha tingut

en compte la privilegiada situació i les vistes

obertes que ofereix al Parc dels Aiguamolls,

potenciant la seva funció com a mirador de l'espai

natural.

El projecte realitzat ha suposat el condicionament

d'uns terrenys de 2.700 metres quadrats de

superfície, que fins ara combinaven zones verdes

amb parts pavimentades que es trobaven deteriorades pels desperfectes ocasionats per les arrels dels

arbres. El nou espai ha incorporat una zona de descans i estada amb bancs, així com una zona de jocs

infantils. Una franja amb entarimat de fusta s'ha destinat a passeig resseguint la corba de contacte

amb l'aigua del canal Gran, servint així de mirador dels Aiguamolls que s'obren a l'altra riba.

Les obres han suposat la demolició de les restes de paviments anteriors i la seva substitució amb una

combinació de materials que ajuda a diferenciar la zona d'estada de la de jocs infantils. La vegetació

ha recobrat també protagonisme, mantenint-se els pins existents i plantant-ne noves espècies per

dotar de més espai verd el conjunt.

El projecte, dotat amb un pressupost de 149.998 euros, ha inclòs la instal·lació de la xarxa de rec i

l'enllumenat necessaris, la reparació de les esquerdes del mur exterior de la zona de moll, la

col·locació de nou mobiliari urbà i de jocs per a infants i la instal·lació de la tarima que actua com a

passeig.

Més informació

Roses ofereix un ampli catàleg d'oportunitats i propostes per al turisme familiar.

El canal Gran de Santa Margarida tindrà una zona verda i mirador als Aiguamolls.

Gent del poble de Roses proposa un pla de renovació turístic de Santa Margarida.
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L'Ajuntament de Roses no cedirà en
préstec els seus romanents de
tresoreria a l'Estat
 Alt Empordà  -   12/08/2020  -   16:02

El govern de Roses considera que l'estalvi assolit per l'Ajuntament és fruit del
rigor, la responsabilitat, la contenció pressupostària i d'una acurada gestió
durant molts anys
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L'equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de
tresoreria al govern de l'Estat tal i com preveu la proposta del Ministeri
d'Hisenda, basada en el fet que els consistoris lliurin els seus estalvis
que serien retornats durant un període d'entre 10 i 15 anys. El govern
rosinc defensa que aquests diners s'han de poder gastar en clau local i
que els ajuntaments, com a administració sobirana i més propera al
ciutadà, han de poder decidir a què destinar aquest estalvi en funció de
les necessitats concretes de cada municipi.

Després d'estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb els
serveis tècnics de l 'Ajuntament i conèixer que tant els informes
d'Intervenció com de Tresoreria seran desfavorables, l'equip de govern de
Roses ha conclòs que no cedirà els seus estalvis a l'Estat, en considerar
que les condicions que ofereix el decret llei no són beneficioses per als
municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d'Hisenda implica que els ajuntaments
prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que
els consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es
retornaria als ajuntaments el 35% d'aquests fons entre el 2020 i el
2021, mentre que a partir del 2022, i en un termini d'entre 10 i 15 anys
que encara s'ha de concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat
dels romanents cedits i podrien utilitzarlos.

El govern de Roses considera que l'estalvi assolit per l'Ajuntament és
fruit del rigor, la responsabilitat, la contenció pressupostària i d'una
acurada gestió durant molts anys. En aquest sentit, l'alcaldessa de
Roses, Montse Mindan, manifesta que "aquesta política econòmica ens
ha permès disposar de recursos que s'han de reinvertir en la pròpia
ciutadania, més encara en els moments que estem vivint, en què es
deriven noves necessitats per mitigar la crisi sanitària, social  i
econòmica provocada de la Covid19".

Mindan afegeix que "la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs
de l'Estat. Som l'administració més propera al ciutadà i per tant qui
millor coneix els problemes i necessitats del poble, per la qual cosa hem
de poder decidir on aplicar el superàvit assolit". En cas de cessió dels
romanents proposada per l'executiu central, és l'estat qui decideix quina
quantitat i en què es poden gastar els diners, premissa amb la qual el
govern rosinc expressa la seva disconformitat, demanant que es permeti
als municipis administrar els seus estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que l'Estat no
estableix com es tornaran els diners, ni si aquests es podran incorporar
al pressupost sense afectar la regla de la despesa i d'estabilitats
pressupostària a què estan sotmesos els ajuntaments.

D'altra banda, l'obligació de manifestar si la cessió de romanents es
realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients
detectats,  ja que en aquel l  moment encara no es coneixerà s i
s'equilibrarà el pressupost municipal, si enguany es pot produir una
caiguda d'ingressos, ni el fet de si desprendre's de la liquiditat que
suposen els romanents podria provocar tensions de tresoreria. En aquest
sentit, l'equip de govern de Roses considera que no tindria cap sentit
cedir els estalvis a l'Estat, per després haverne de sol·licitar un préstec
als bancs per fer front als pagaments municipals.

Per tots aquests motius s'ha decidit no fer el préstec a l'estat Espanyol i
continuar revertint els romanents en benefici dels rosincs i rosinques.
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L'equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de
tresoreria al govern de l'Estat tal i com preveu la proposta del Ministeri
d'Hisenda, basada en el fet que els consistoris lliurin els seus estalvis
que serien retornats durant un període d'entre 10 i 15 anys. El govern
rosinc defensa que aquests diners s'han de poder gastar en clau local i
que els ajuntaments, com a administració sobirana i més propera al
ciutadà, han de poder decidir a què destinar aquest estalvi en funció de
les necessitats concretes de cada municipi.

Després d'estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb els
serveis tècnics de l 'Ajuntament i conèixer que tant els informes
d'Intervenció com de Tresoreria seran desfavorables, l'equip de govern de
Roses ha conclòs que no cedirà els seus estalvis a l'Estat, en considerar
que les condicions que ofereix el decret llei no són beneficioses per als
municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d'Hisenda implica que els ajuntaments
prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que
els consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es
retornaria als ajuntaments el 35% d'aquests fons entre el 2020 i el
2021, mentre que a partir del 2022, i en un termini d'entre 10 i 15 anys
que encara s'ha de concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat
dels romanents cedits i podrien utilitzarlos.

El govern de Roses considera que l'estalvi assolit per l'Ajuntament és
fruit del rigor, la responsabilitat, la contenció pressupostària i d'una
acurada gestió durant molts anys. En aquest sentit, l'alcaldessa de
Roses, Montse Mindan, manifesta que "aquesta política econòmica ens
ha permès disposar de recursos que s'han de reinvertir en la pròpia
ciutadania, més encara en els moments que estem vivint, en què es
deriven noves necessitats per mitigar la crisi sanitària, social  i
econòmica provocada de la Covid19".

Mindan afegeix que "la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs
de l'Estat. Som l'administració més propera al ciutadà i per tant qui
millor coneix els problemes i necessitats del poble, per la qual cosa hem
de poder decidir on aplicar el superàvit assolit". En cas de cessió dels
romanents proposada per l'executiu central, és l'estat qui decideix quina
quantitat i en què es poden gastar els diners, premissa amb la qual el
govern rosinc expressa la seva disconformitat, demanant que es permeti
als municipis administrar els seus estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que l'Estat no
estableix com es tornaran els diners, ni si aquests es podran incorporar
al pressupost sense afectar la regla de la despesa i d'estabilitats
pressupostària a què estan sotmesos els ajuntaments.

D'altra banda, l'obligació de manifestar si la cessió de romanents es
realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients
detectats,  ja que en aquel l  moment encara no es coneixerà s i
s'equilibrarà el pressupost municipal, si enguany es pot produir una
caiguda d'ingressos, ni el fet de si desprendre's de la liquiditat que
suposen els romanents podria provocar tensions de tresoreria. En aquest
sentit, l'equip de govern de Roses considera que no tindria cap sentit
cedir els estalvis a l'Estat, per després haverne de sol·licitar un préstec
als bancs per fer front als pagaments municipals.

Per tots aquests motius s'ha decidit no fer el préstec a l'estat Espanyol i
continuar revertint els romanents en benefici dels rosincs i rosinques.
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L'equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de
tresoreria al govern de l'Estat tal i com preveu la proposta del Ministeri
d'Hisenda, basada en el fet que els consistoris lliurin els seus estalvis
que serien retornats durant un període d'entre 10 i 15 anys. El govern
rosinc defensa que aquests diners s'han de poder gastar en clau local i
que els ajuntaments, com a administració sobirana i més propera al
ciutadà, han de poder decidir a què destinar aquest estalvi en funció de
les necessitats concretes de cada municipi.

Després d'estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb els
serveis tècnics de l 'Ajuntament i conèixer que tant els informes
d'Intervenció com de Tresoreria seran desfavorables, l'equip de govern de
Roses ha conclòs que no cedirà els seus estalvis a l'Estat, en considerar
que les condicions que ofereix el decret llei no són beneficioses per als
municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d'Hisenda implica que els ajuntaments
prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que
els consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es
retornaria als ajuntaments el 35% d'aquests fons entre el 2020 i el
2021, mentre que a partir del 2022, i en un termini d'entre 10 i 15 anys
que encara s'ha de concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat
dels romanents cedits i podrien utilitzarlos.

El govern de Roses considera que l'estalvi assolit per l'Ajuntament és
fruit del rigor, la responsabilitat, la contenció pressupostària i d'una
acurada gestió durant molts anys. En aquest sentit, l'alcaldessa de
Roses, Montse Mindan, manifesta que "aquesta política econòmica ens
ha permès disposar de recursos que s'han de reinvertir en la pròpia
ciutadania, més encara en els moments que estem vivint, en què es
deriven noves necessitats per mitigar la crisi sanitària, social  i
econòmica provocada de la Covid19".

Mindan afegeix que "la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs
de l'Estat. Som l'administració més propera al ciutadà i per tant qui
millor coneix els problemes i necessitats del poble, per la qual cosa hem
de poder decidir on aplicar el superàvit assolit". En cas de cessió dels
romanents proposada per l'executiu central, és l'estat qui decideix quina
quantitat i en què es poden gastar els diners, premissa amb la qual el
govern rosinc expressa la seva disconformitat, demanant que es permeti
als municipis administrar els seus estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que l'Estat no
estableix com es tornaran els diners, ni si aquests es podran incorporar
al pressupost sense afectar la regla de la despesa i d'estabilitats
pressupostària a què estan sotmesos els ajuntaments.

D'altra banda, l'obligació de manifestar si la cessió de romanents es
realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients
detectats,  ja que en aquel l  moment encara no es coneixerà s i
s'equilibrarà el pressupost municipal, si enguany es pot produir una
caiguda d'ingressos, ni el fet de si desprendre's de la liquiditat que
suposen els romanents podria provocar tensions de tresoreria. En aquest
sentit, l'equip de govern de Roses considera que no tindria cap sentit
cedir els estalvis a l'Estat, per després haverne de sol·licitar un préstec
als bancs per fer front als pagaments municipals.

Per tots aquests motius s'ha decidit no fer el préstec a l'estat Espanyol i
continuar revertint els romanents en benefici dels rosincs i rosinques.
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L'equip de Govern de Roses en el moment d'anunciar que no cediran els estalvis de l'Ajuntament a l'Estat
espanyol

Roses no cedirà en préstec els seus
estalvis de tresoreria a l’Estat espanyol
 12/08/2020

L’Ajuntament de Roses no donarà enguany els romanents de tresoreria al
Govern espanyol tal com preveu el Ministeri d’Hisenda

Així ho ha assegurat l’equip de Govern de Roses, encapçalat per l’alcaldessa
de Roses, Montse Mindan (JxRoses), el primer tinent d’alcalde, Joan Plana
(ERC) i el segon tinent d’alcaldia, Félix Llorens (GdP).
Tots tres han decidit que aquests diners, producte de l’estalvi de tresoreria,
s’han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a
administració sobirana i més propera al ciutadà, han de poder decidir a què
destinar aquest estalvi en funció de les necessitats concretes de cada
municipi.

Després d’estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb el serveis
tècnics de l’Ajuntament i conèixer que tant els informes d’Intervenció com de
Tresoreria seran desfavorables, l’equip de govern de Roses ha conclòs que
no cedirà els seus estalvis a l’Estat, en considerar que les condicions que
ofereix el decret llei no són beneficioses per als municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d’Hisenda implica que els ajuntaments
prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que els
consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es retornaria als
ajuntaments el 35% d’aquests fons entre el 2020 i el 2021, mentre que a
partir del 2022, i en un termini d’entre 10 i 15 anys que encara s’ha de
concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat dels romanents cedits
i podrien utilitzar-los.

Mindan, Plana, i Llorens consideren que l’estalvi assolit per l’Ajuntament és
fruit del rigor, la responsabilitat, la contenció  pressupostària i d’una acurada
gestió durant molts anys. “I aquesta política econòmica ens ha permès
disposar de recursos que s’han de reinvertir en la pròpia ciutadania, més
encara en els moments que estem vivint, en què es deriven noves
necessitats per mitigar la crisi sanitària, social i econòmica provocada de
la Covid-19″, ha afirmat l’alcaldessa, per afegir que “la funció dels
ajuntaments no és la de fer de bancs de l’Estat. Som l’administració més
propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els problemes i necessitats
del poble, per la qual cosa hem de poder decidir on aplicar el superàvit
assolit”.

En cas de cessió dels romanents proposada pel Govern central, és el mateix
Estat qui decideix quina quantitat i en què es poden gastar els diners,
premissa amb la qual l’equip de Govern de Roses es mostra totalment en
contra, i demana que es permeti als municipis administrar els seus estalvis
sense condicions.

Un altre punt de desacord de tenir que cedir els romanents de tresoreria a
l’Estat espanyol, és que aquest “no estableix com es tornaran els diners, ni
si aquests es podran incorporar al pressupost sense afectar la regla de la
despesa i d’estabilitat pressupostària a què estan sotmesos els
ajuntaments”, ha explicat l’alcaldessa.

D’altra banda, l’obligació de manifestar si la cessió de romanents es
realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients
detectats, ja que en aquell moment encara no es coneixerà si s’equilibrarà el
pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d’ingressos, ni
el fet de si desprendre’s de la liquiditat que suposen els romanents podria
provocar tensions de tresoreria. En aquest sentit, l’equip de govern de Roses
considera que no tindria cap sentit cedir els estalvis a l’Estat, per després
haver-ne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments
municipals.

Per tot això, l’Ajuntament de Roses ha decidit no fer el préstec a l’Estat
espanyol i continuar revertint els romanents en benefici dels ciutadans i
ciutadanes de la Vila.
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Roses no cedirà en préstec els seus
estalvis de tresoreria a l’Estat espanyol
 12/08/2020

L’Ajuntament de Roses no donarà enguany els romanents de tresoreria al
Govern espanyol tal com preveu el Ministeri d’Hisenda

Així ho ha assegurat l’equip de Govern de Roses, encapçalat per l’alcaldessa
de Roses, Montse Mindan (JxRoses), el primer tinent d’alcalde, Joan Plana
(ERC) i el segon tinent d’alcaldia, Félix Llorens (GdP).
Tots tres han decidit que aquests diners, producte de l’estalvi de tresoreria,
s’han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a
administració sobirana i més propera al ciutadà, han de poder decidir a què
destinar aquest estalvi en funció de les necessitats concretes de cada
municipi.

Després d’estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb el serveis
tècnics de l’Ajuntament i conèixer que tant els informes d’Intervenció com de
Tresoreria seran desfavorables, l’equip de govern de Roses ha conclòs que
no cedirà els seus estalvis a l’Estat, en considerar que les condicions que
ofereix el decret llei no són beneficioses per als municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d’Hisenda implica que els ajuntaments
prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que els
consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es retornaria als
ajuntaments el 35% d’aquests fons entre el 2020 i el 2021, mentre que a
partir del 2022, i en un termini d’entre 10 i 15 anys que encara s’ha de
concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat dels romanents cedits
i podrien utilitzar-los.

Mindan, Plana, i Llorens consideren que l’estalvi assolit per l’Ajuntament és
fruit del rigor, la responsabilitat, la contenció  pressupostària i d’una acurada
gestió durant molts anys. “I aquesta política econòmica ens ha permès
disposar de recursos que s’han de reinvertir en la pròpia ciutadania, més
encara en els moments que estem vivint, en què es deriven noves
necessitats per mitigar la crisi sanitària, social i econòmica provocada de
la Covid-19″, ha afirmat l’alcaldessa, per afegir que “la funció dels
ajuntaments no és la de fer de bancs de l’Estat. Som l’administració més
propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els problemes i necessitats
del poble, per la qual cosa hem de poder decidir on aplicar el superàvit
assolit”.

En cas de cessió dels romanents proposada pel Govern central, és el mateix
Estat qui decideix quina quantitat i en què es poden gastar els diners,
premissa amb la qual l’equip de Govern de Roses es mostra totalment en
contra, i demana que es permeti als municipis administrar els seus estalvis
sense condicions.

Un altre punt de desacord de tenir que cedir els romanents de tresoreria a
l’Estat espanyol, és que aquest “no estableix com es tornaran els diners, ni
si aquests es podran incorporar al pressupost sense afectar la regla de la
despesa i d’estabilitat pressupostària a què estan sotmesos els
ajuntaments”, ha explicat l’alcaldessa.

D’altra banda, l’obligació de manifestar si la cessió de romanents es
realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients
detectats, ja que en aquell moment encara no es coneixerà si s’equilibrarà el
pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d’ingressos, ni
el fet de si desprendre’s de la liquiditat que suposen els romanents podria
provocar tensions de tresoreria. En aquest sentit, l’equip de govern de Roses
considera que no tindria cap sentit cedir els estalvis a l’Estat, per després
haver-ne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments
municipals.

Per tot això, l’Ajuntament de Roses ha decidit no fer el préstec a l’Estat
espanyol i continuar revertint els romanents en benefici dels ciutadans i
ciutadanes de la Vila.
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L’ocupació turística a Roses al mes de
juliol s’ha situat entre un 35 i 40%
 12/08/2020

La primera quinzena de juliol va ser molt bona en quant a l’ocupació
turística, però després es va produir un allau de cancel·lacions arran de les
declaracions del primer ministre francès, Jean Castex, aconsellant als seus
conciutadans que no vinguessin a Catalunya

La temporada turística d’enguany està sent, per definir-la d’alguna manera,
atípica a causa de la crisi sanitària de la COVID-19. Definició que els
empresaris d’allotjament turístic de Roses i arreu poden descriure-la,, per
exemple, com a complicada, en quant a la fluixa afluència de turistes.

Tot i això, en el moment que van obrir les fronteres els turistes van
començar a fer acte de presència. “Vam arrancar la temporada el 21 de
juny i vam començar bé, teníem una molt bona ocupació fins que el
ministre francès va fer unes declaracions a mitjans de juliol-aconsellant
als seus conciutadans que no vinguessin a Catalunya- que per nosaltres
van ser desastroses, tancant el mes amb una ocupació mitjana del 37%”,
ha afirmat Jordi Cusí, empresari turístic i gestor de l’Hotel Risech, l’Hotel
Rambla Mar i el pàrquing d’autocaravanes a l’entrada de Roses.

Des que Jean Castex, el primer ministre de França digués als seus
compatriotes que es quedessin al seu país per fer les vacances “les
cancel·lacions de les reserves que teníem van ser nombroses”, ha
remarcat Cusí.

Pel que fa a les xifres de turistes que viatgen amb la seva autocaravana “ha
anat millor, estem prou contents, arribant a un 64% d’ocupació, tot i que
arran de l’augment de vendes i lloguers d’aquest tipus de vehicles
pensàvem que seria una bona temporada”.

El sector, però que està notant els efectes d’aquesta temporada turística és
el del càmping, ja l’assistència de visitants ha estat més baixa que la dels
hotels. “El mes de juliol ha estat fluixíssim, amb una ocupació turística
que no arriba al 20% i ara, en el que portem del mes d’agost, que hauríem
d’estar complets al 100%, estem al 30 per cent”, ha afirmat el director del
càmping Joncar Mar, Joaquim García.

García coincideix amb Cusí que “les declaracions que va fer el primer
ministre francès ens va fotre poder assolir el turisme que tenim
habitualment, perquè el 70% dels turistes que tenim són francesos, i el
que va dir el ministre va provocar moltes cancel·lacions de gent que ja
havia fet la seva reserva”.

L’alcaldessa de Roses i responsable de l’Àrea de Turisme, Montse Mindan, ha
ratificat les afirmacions dels empresaris turístics afirmant que “és evident
que la situació turística no ha estat bon al mes de juliol, amb una
ocupació mitjana del 40%”.

Aquest tant per cent d’ocupació queda palès pel nombre de visites ateses
a l’Oficina de Turisme, ja que “al mes de juliol es van atendre just la
meitat de persones que l’any passat, és a dir un 50%”.

Més turista nacional

Pel que fa a la procedència dels visitants també ha canviat degut a la
pandèmia. “Si l’any passat teníem un 75% de francesos, un 12% de
catalans i un 13% provinents d’arreu l’Estat espanyol que demanaven
informació a l’Oficina de Turisme, enguany els francesos estarien en un
65% i els catalans haurien augmentat fins al 25%, sempre parlant de les
consultes que s’atenen a l’Ofincia de Turisme”,ha assenyalat Mindan.

El que portem del mes agost, l’ocupació ha augmentat, fins i tot alguns
establiments d’allotjament turístic han superat, fins al moment, el 50%
d’ocupació.
Tot i això, des de l’Associació d’Empresaris Roses-Cap de Creus es considera
que calen ajudes directes al sector turístic i sobretot al que més pateix, que
és el sector de l’allotjament, vaticinant que si no se l’ajuda  hi haurà motles
persianes que tancaran.
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La primera quinzena de juliol va ser molt bona en quant a l’ocupació
turística, però després es va produir un allau de cancel·lacions arran de les
declaracions del primer ministre francès, Jean Castex, aconsellant als seus
conciutadans que no vinguessin a Catalunya

La temporada turística d’enguany està sent, per definir-la d’alguna manera,
atípica a causa de la crisi sanitària de la COVID-19. Definició que els
empresaris d’allotjament turístic de Roses i arreu poden descriure-la,, per
exemple, com a complicada, en quant a la fluixa afluència de turistes.
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Rambla Mar i el pàrquing d’autocaravanes a l’entrada de Roses.
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compatriotes que es quedessin al seu país per fer les vacances “les
cancel·lacions de les reserves que teníem van ser nombroses”, ha
remarcat Cusí.

Pel que fa a les xifres de turistes que viatgen amb la seva autocaravana “ha
anat millor, estem prou contents, arribant a un 64% d’ocupació, tot i que
arran de l’augment de vendes i lloguers d’aquest tipus de vehicles
pensàvem que seria una bona temporada”.

El sector, però que està notant els efectes d’aquesta temporada turística és
el del càmping, ja l’assistència de visitants ha estat més baixa que la dels
hotels. “El mes de juliol ha estat fluixíssim, amb una ocupació turística
que no arriba al 20% i ara, en el que portem del mes d’agost, que hauríem
d’estar complets al 100%, estem al 30 per cent”, ha afirmat el director del
càmping Joncar Mar, Joaquim García.

García coincideix amb Cusí que “les declaracions que va fer el primer
ministre francès ens va fotre poder assolir el turisme que tenim
habitualment, perquè el 70% dels turistes que tenim són francesos, i el
que va dir el ministre va provocar moltes cancel·lacions de gent que ja
havia fet la seva reserva”.

L’alcaldessa de Roses i responsable de l’Àrea de Turisme, Montse Mindan, ha
ratificat les afirmacions dels empresaris turístics afirmant que “és evident
que la situació turística no ha estat bon al mes de juliol, amb una
ocupació mitjana del 40%”.

Aquest tant per cent d’ocupació queda palès pel nombre de visites ateses
a l’Oficina de Turisme, ja que “al mes de juliol es van atendre just la
meitat de persones que l’any passat, és a dir un 50%”.

Més turista nacional

Pel que fa a la procedència dels visitants també ha canviat degut a la
pandèmia. “Si l’any passat teníem un 75% de francesos, un 12% de
catalans i un 13% provinents d’arreu l’Estat espanyol que demanaven
informació a l’Oficina de Turisme, enguany els francesos estarien en un
65% i els catalans haurien augmentat fins al 25%, sempre parlant de les
consultes que s’atenen a l’Ofincia de Turisme”,ha assenyalat Mindan.

El que portem del mes agost, l’ocupació ha augmentat, fins i tot alguns
establiments d’allotjament turístic han superat, fins al moment, el 50%
d’ocupació.
Tot i això, des de l’Associació d’Empresaris Roses-Cap de Creus es considera
que calen ajudes directes al sector turístic i sobretot al que més pateix, que
és el sector de l’allotjament, vaticinant que si no se l’ajuda  hi haurà motles
persianes que tancaran.
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La marina residencial de Santa Margarida
de Roses ja compta amb una zona verda
amb mirador al canal
 12/08/2020

Aquest matí han fet entrega a l’Ajuntament de Roses de la nova plaça de
Santa Margarida, una zona verda amb mirador al canal creada en un
emplaçament privilegiat

La marina residencial de Santa Margarida de Roses disposa des d’avui d’una
nova zona verda que s’obre com a mirador a l’espai natural del Canal Gran.
En el projecte del nou espai, situat al carrer Riu Riudaura, s’ha tingut en
compte la privilegiada situació i les vistes obertes que ofereix al Parc dels
Aiguamolls, potenciant la seva funció com a mirador de l’espai natural.

Aquesta nova plaça, tot i que ja se sap amb el nom amb el qual es batejarà,
“encara no el podem desvetllar perquè ha de passar per la Comissió del
Nomenclàtor, però sí que puc dir que serà un nom adient a l’espai on
està”, ha afirmat la regidora d’Urbanisme, Sílvia Ripoll.

El projecte realitzat ha suposat el condicionament d’uns terrenys de 2.700
m² de superfície, que fins ara combinaven zones verdes amb parts
pavimentades que es trobaven deteriorades pels desperfectes ocasionats
per les arrels dels arbres. El nou espai ha incorporat una zona de descans i
estada amb bancs, així com una zona de jocs infantils. Una franja amb
entarimat de fusta s’ha destinat a passeig resseguint la corba de contacte
amb l’aigua del canal Gran, servint així de mirador dels Aiguamolls que
s’obren a l’altra riba.

Les obres han suposat la demolició de les restes de paviments anteriors i la
seva substitució amb una combinació de materials que ajuda a diferenciar la
zona d’estada de la de jocs infantils. La vegetació ha recobrat també
protagonisme, mantenint-se els pins existents i plantant-ne noves espècies
per dotar de més espai verd el conjunt.

El projecte, dotat amb un pressupost de 149.998€, ha inclòs la instal·lació de
la xarxa de rec i l’enllumenat necessaris, la reparació de les esquerdes del
mur exterior de la zona de moll, la col·locació de nou mobiliari urbà i de jocs
per a infants i la instal·lació de la tarima que actua com a passeig.

Més espai verd en un futur a Santa Margarida

“Tenim previst incloure en els pròxims pressupostos una partida per
crear un altre espai verd a Santa Margardia, i que també dona a un
canal”, ha avançat Ripoll.
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Aquest matí han fet entrega a l’Ajuntament de Roses de la nova plaça de
Santa Margarida, una zona verda amb mirador al canal creada en un
emplaçament privilegiat

La marina residencial de Santa Margarida de Roses disposa des d’avui d’una
nova zona verda que s’obre com a mirador a l’espai natural del Canal Gran.
En el projecte del nou espai, situat al carrer Riu Riudaura, s’ha tingut en
compte la privilegiada situació i les vistes obertes que ofereix al Parc dels
Aiguamolls, potenciant la seva funció com a mirador de l’espai natural.

Aquesta nova plaça, tot i que ja se sap amb el nom amb el qual es batejarà,
“encara no el podem desvetllar perquè ha de passar per la Comissió del
Nomenclàtor, però sí que puc dir que serà un nom adient a l’espai on
està”, ha afirmat la regidora d’Urbanisme, Sílvia Ripoll.

El projecte realitzat ha suposat el condicionament d’uns terrenys de 2.700
m² de superfície, que fins ara combinaven zones verdes amb parts
pavimentades que es trobaven deteriorades pels desperfectes ocasionats
per les arrels dels arbres. El nou espai ha incorporat una zona de descans i
estada amb bancs, així com una zona de jocs infantils. Una franja amb
entarimat de fusta s’ha destinat a passeig resseguint la corba de contacte
amb l’aigua del canal Gran, servint així de mirador dels Aiguamolls que
s’obren a l’altra riba.

Les obres han suposat la demolició de les restes de paviments anteriors i la
seva substitució amb una combinació de materials que ajuda a diferenciar la
zona d’estada de la de jocs infantils. La vegetació ha recobrat també
protagonisme, mantenint-se els pins existents i plantant-ne noves espècies
per dotar de més espai verd el conjunt.

El projecte, dotat amb un pressupost de 149.998€, ha inclòs la instal·lació de
la xarxa de rec i l’enllumenat necessaris, la reparació de les esquerdes del
mur exterior de la zona de moll, la col·locació de nou mobiliari urbà i de jocs
per a infants i la instal·lació de la tarima que actua com a passeig.

Més espai verd en un futur a Santa Margarida

“Tenim previst incloure en els pròxims pressupostos una partida per
crear un altre espai verd a Santa Margardia, i que també dona a un
canal”, ha avançat Ripoll.
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HOME GENERAL L’AJUNTAMENT DE ROSES NO CEDIRÀ EN PRÉSTEC ELS SEUS ROMANENTS DE TRESORERIA
A L’ESTAT

L’equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de

tresoreria al govern de l’Estat tal i com preveu la proposta del Ministeri

d’Hisenda anunciada fa uns dies. El govern rosinc defensa que aquests

diners s’han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a

administració sobirana i més propera al ciutadà, han de poder decidir a què

destinar aquest estalvi en funció de les necessitats concretes de cada

municipi.

Després d’estudiar les alternatives proposades per l’Estat amb el serveis

tècnics de l’Ajuntament i conèixer que tant els informes d’Intervenció com de

Tresoreria seran desfavorables, l’equip de govern de Roses ha conclòs la no

cessió dels seus romanents, en considerar que les condicions que ofereix la

proposta no són beneficioses per als municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d’Hisenda implica que els ajuntaments

prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que els

consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es retornaria als

ajuntaments el 35% d’aquests fons entre el 2020 i el 2021, mentre que a

partir del 2022, i en un termini d’entre 10 i 15 anys que encara s’ha de

concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat dels romanents cedits.

El govern de Roses considera que l’estalvi assolit per l’Ajuntament és fruit del

rigor, la responsabilitat, la contenció pressupostària i d’una acurada gestió

durant molts anys. En aquest sentit, l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan,

manifesta que “aquesta política econòmica ens ha permès disposar de

recursos que s’han de reinvertir en la pròpia ciutadania, més encara en els

moments que estem vivint, en què es deriven noves necessitats per mitigar

la crisi sanitària, social i econòmica provocada de la Covid-19”.

Mindan afegeix que “la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs de

l’Estat. Som l’administració més propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els

problemes i necessitats del poble, per la qual cosa hem de poder decidir on

aplicar el superàvit assolit”. En cas de cessió dels romanents proposada per

l’executiu central, és l’Estat qui decideix quina quantitat i en què es poden

gastar els diners, premissa amb la qual el govern rosinc expressa la seva

disconformitat, demanant que es permeti als municipis administrar els seus

estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que no s’estableixi com es

tornaran els diners, ni si aquests es podran incorporar al pressupost sense

afectar la regla de la despesa i d’estabilitat pressupostària a què estan

sotmesos els ajuntaments.

D’altra banda, l’obligació de manifestar si la cessió de romanents es

realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients

detectats, ja que en aquell moment encara no es coneixerà si s’equilibrarà el

pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d’ingressos, ni

el fet de si desprendre’s de la liquiditat que suposen els romanents podria

provocar tensions de tresoreria. En aquest sentit, l’equip de govern de Roses

considera que no tindria cap sentit cedir els estalvis a l’Estat, per després

haver-ne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments

municipals.

Davant totes aquestes consideracions, s’ha decidit no fer el préstec a l’estat

Espanyol i continuar revertint els romanents en benefici dels rosincs i

rosinques.
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HOME GENERAL L’AJUNTAMENT DE ROSES NO CEDIRÀ EN PRÉSTEC ELS SEUS ROMANENTS DE TRESORERIA
A L’ESTAT

L’equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de

tresoreria al govern de l’Estat tal i com preveu la proposta del Ministeri

d’Hisenda anunciada fa uns dies. El govern rosinc defensa que aquests

diners s’han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a

administració sobirana i més propera al ciutadà, han de poder decidir a què

destinar aquest estalvi en funció de les necessitats concretes de cada

municipi.

Després d’estudiar les alternatives proposades per l’Estat amb el serveis

tècnics de l’Ajuntament i conèixer que tant els informes d’Intervenció com de

Tresoreria seran desfavorables, l’equip de govern de Roses ha conclòs la no

cessió dels seus romanents, en considerar que les condicions que ofereix la

proposta no són beneficioses per als municipis.

La mesura prevista pel Ministeri d’Hisenda implica que els ajuntaments

prestin al govern espanyol els seus romanents de tresoreria a canvi que els

consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es retornaria als

ajuntaments el 35% d’aquests fons entre el 2020 i el 2021, mentre que a

partir del 2022, i en un termini d’entre 10 i 15 anys que encara s’ha de

concretar, els governs locals haurien rebut la totalitat dels romanents cedits.

El govern de Roses considera que l’estalvi assolit per l’Ajuntament és fruit del

rigor, la responsabilitat, la contenció pressupostària i d’una acurada gestió

durant molts anys. En aquest sentit, l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan,

manifesta que “aquesta política econòmica ens ha permès disposar de

recursos que s’han de reinvertir en la pròpia ciutadania, més encara en els

moments que estem vivint, en què es deriven noves necessitats per mitigar

la crisi sanitària, social i econòmica provocada de la Covid-19”.

Mindan afegeix que “la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs de

l’Estat. Som l’administració més propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els

problemes i necessitats del poble, per la qual cosa hem de poder decidir on

aplicar el superàvit assolit”. En cas de cessió dels romanents proposada per

l’executiu central, és l’Estat qui decideix quina quantitat i en què es poden

gastar els diners, premissa amb la qual el govern rosinc expressa la seva

disconformitat, demanant que es permeti als municipis administrar els seus

estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que no s’estableixi com es

tornaran els diners, ni si aquests es podran incorporar al pressupost sense

afectar la regla de la despesa i d’estabilitat pressupostària a què estan

sotmesos els ajuntaments.

D’altra banda, l’obligació de manifestar si la cessió de romanents es

realitzarà o no durant el mes de setembre és un altre dels inconvenients

detectats, ja que en aquell moment encara no es coneixerà si s’equilibrarà el

pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d’ingressos, ni

el fet de si desprendre’s de la liquiditat que suposen els romanents podria

provocar tensions de tresoreria. En aquest sentit, l’equip de govern de Roses

considera que no tindria cap sentit cedir els estalvis a l’Estat, per després

haver-ne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments

municipals.

Davant totes aquestes consideracions, s’ha decidit no fer el préstec a l’estat

Espanyol i continuar revertint els romanents en benefici dels rosincs i

rosinques.
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HOME ROSES FESTES L’AJUNTAMENT FOMENTA QUE LA CIUTADANIA ENGALANI ELS BALCONS AMB
BANDERES DE ROSES

Coincidint amb la celebració de la Festa Major de Roses, l’Ajuntament posa a

la venda a través de l’Oficina de Turisme, banderes de Roses perquè tots

aquells veïns i veïnes que ho desitgin puguin engalanar els seus balcons o

finestres. Enguany, el preu d’adquisició és redueix, passant dels 12 €

d’edicions anteriors a 9€.

Tot i l’obligació a realitzar molts canvis en els actes de celebració de la Festa

Major d’enguany a causa de les mesures de seguretat de la Covid-19,

aquesta és una data important per a Roses, motiu pel qual l’Ajuntament ha

realitzat un important esforç econòmic i logístic per poder mantenir una

oferta cultural i festiva important.

Amb l’objectiu de preservar la significació d’aquestes dates i continuar fer

present la festa als carrers de la població, des de l’Àrea de Festes de

l’Ajuntament s’han adquirit banderes de Roses per engalanar balcons i

finestres, que ja es troben a la venda a l’Oficina de Turisme. Enguany, el

consistori bonifica part del preu de les banderes venent-les a 9 €, oferint-les

per sota del preu de cost (12 €).

El total de banderes disponibles és de 50. Les mides són de 80 x 120 cm i

disposen de betes per facilitar la seva instal·lació a balcons o altres suports.

L’Ajuntament de Roses fa així una crida perquè, malgrat les actuals

circumstàncies, no es perdi l’ambient festiu i popular del 15 d’agost.
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HOME ROSES FESTES L’AJUNTAMENT FOMENTA QUE LA CIUTADANIA ENGALANI ELS BALCONS AMB
BANDERES DE ROSES

Coincidint amb la celebració de la Festa Major de Roses, l’Ajuntament posa a
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oferta cultural i festiva important.
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HOME ROSES SANTA MARGARIDA NOVA ZONA VERDA I MIRADOR AL CANAL GRAN DE SANTA
MARGARIDA

La urbanització de Santa Margarida de Roses disposa des d’aquesta setmana

d’una nova zona verda que s’obre com a mirador a l’espai natural del Canal

Gran. En el projecte del nou espai, situat al carrer Riu Riudaura, s’ha tingut

en compte la privilegiada situació i les vistes obertes que ofereix al Parc dels

Aiguamolls, potenciant la seva funció com a mirador de l’espai natural.

El projecte realitzat ha suposat el condicionament d’uns terrenys de 2.700 m²

de superfície, que fins ara combinaven zones verdes amb parts

pavimentades que es trobaven deteriorades pels desperfectes ocasionats

per les arrels dels arbres. El nou espai ha incorporat una zona de descans i

estada amb bancs, així com una zona de jocs infantils. Una franja amb

entarimat de fusta s’ha destinat a passeig resseguint la corba de contacte

amb l’aigua del canal Gran, servint així de mirador dels Aiguamolls que

s’obren a l’altra riba.

Les obres han suposat la demolició de les restes de paviments anteriors i la

seva substitució amb una combinació de materials que ajuda a diferenciar la

zona d’estada de la de jocs infantils. La vegetació ha recobrat també

protagonisme, mantenint-se els pins existents i plantant-ne noves espècies

per dotar de més espai verd el conjunt.

El projecte, dotat amb un pressupost de 149.998€, ha inclòs la instal·lació de

la xarxa de rec i l’enllumenat necessaris, la reparació de les esquerdes del

mur exterior de la zona de moll, la col·locació de nou mobiliari urbà i de jocs

per a infants i la instal·lació de la tarima que actua com a passeig.
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La urbanització de Santa Margarida de Roses disposa des d’aquesta setmana

d’una nova zona verda que s’obre com a mirador a l’espai natural del Canal

Gran. En el projecte del nou espai, situat al carrer Riu Riudaura, s’ha tingut

en compte la privilegiada situació i les vistes obertes que ofereix al Parc dels

Aiguamolls, potenciant la seva funció com a mirador de l’espai natural.

El projecte realitzat ha suposat el condicionament d’uns terrenys de 2.700 m²

de superfície, que fins ara combinaven zones verdes amb parts

pavimentades que es trobaven deteriorades pels desperfectes ocasionats

per les arrels dels arbres. El nou espai ha incorporat una zona de descans i

estada amb bancs, així com una zona de jocs infantils. Una franja amb

entarimat de fusta s’ha destinat a passeig resseguint la corba de contacte

amb l’aigua del canal Gran, servint així de mirador dels Aiguamolls que

s’obren a l’altra riba.

Les obres han suposat la demolició de les restes de paviments anteriors i la

seva substitució amb una combinació de materials que ajuda a diferenciar la

zona d’estada de la de jocs infantils. La vegetació ha recobrat també

protagonisme, mantenint-se els pins existents i plantant-ne noves espècies

per dotar de més espai verd el conjunt.

El projecte, dotat amb un pressupost de 149.998€, ha inclòs la instal·lació de

la xarxa de rec i l’enllumenat necessaris, la reparació de les esquerdes del

mur exterior de la zona de moll, la col·locació de nou mobiliari urbà i de jocs

per a infants i la instal·lació de la tarima que actua com a passeig.
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Roses prepara el pla per a la
transició energètica en
l’activitat econòmica

Volen implicar-hi els agents econòmics privats ja des de les trobades participatives de
la fase de diagnosi
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L’àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses
impulsa l’elaboració del pla estratègic de transició energètica en
l’àmbit de la promoció econòmica de Roses, un projecte que
preveu ser la guia per generar actuacions destinades a avançar
cap a una nova cultura energètica en el sector econòmic de la
població. Per a la seva redacció, el pla disposa d’una subvenció
de la Diputació d’11.000 euros.

El pla estratègic de transició energètica en l’àmbit de la
promoció econòmica rep l’impuls de l’Ajuntament amb vocació
per liderar el procés de canvi progressiu destinat a substituir
l’energia d’origen fòssil per energia renovable i local però també
de canvi en les maneres de produir, distribuir, gestionar i
consumir l’energia. Es volen assegurar els beneficis d’aquest
procés de canvi per al  territori  promovent iniciatives
descentralitzades i fenthi participar els sectors implicats.

En aquest sentit, es preveu la implicació dels agents econòmics
privats del municipi, que ja en la primera fase de diagnosi del
pla es farà efectiva en trobades participatives. L’objectiu és
conèixer quines mesures es duen ja a terme al municipi,
conèixer les propostes d’accions per part dels empresaris i les
institucions i unir iniciatives que ja es realitzen en diferents
àmbits (consums d’activitat econòmica, equipaments,
mobilitat, transports, etc...)

Note: To leave comments on the website you must be a verified
reader and accept the conditions of use.

En el procés hi haurà trobades participatives AJ. FIGUERES.

Leave a comment

Sign in. Sign in if you are already a verified reader.

I want to become verified reader. To leave comments on the
website you must be a verified reader.
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L'Ajuntament de Roses no cedirà en préstec els seus romanents de
tresoreria a l'Estat

20200812 12:00

L’equip de govern de Roses ha decidit no prestar els seus romanents de tresoreria al govern de l’Estat tal
i com preveu la proposta del Ministeri d’Hisenda, basada en què els consistoris lliurin els seus estalvis
que serien retornats durant un període d’entre 10 i 15 anys. El govern rosinc defensa que aquests diners
s’han de poder gastar en clau local i que els ajuntaments, com a administració sobirana i més propera al
ciutadà, han de poder decidir a què destinar aquest estalvi en funció de les necessitats concretes de cada
municipi.

Després d’estudiar les alternatives proposades pel decret llei amb el serveis tècnics de l’Ajuntament i
conèixer que tant els informes d’Intervenció com de Tresoreria seran desfavorables, l’equip de govern de
Roses ha conclòs que no cedirà els seus estalvis a l’Estat, en considerar que les condicions que ofereix el
decret llei no són beneficioses per als municipis. 

La mesura prevista pel Ministeri d'Hisenda implica que els ajuntaments prestin al govern espanyol els
seus romanents de tresoreria a canvi que els consistoris els puguin anar gastant en els pròxims anys: es
retornaria als ajuntaments el 35% d'aquests fons entre el 2020 i el 2021, mentre que a partir del 2022, i
en un termini d'entre 10 i 15 anys que encara s'ha de concretar, els governs locals haurien rebut la
totalitat dels romanents cedits i podrien utilitzarlos.

El govern de Roses considera que l’estalvi assolit per l’Ajuntament és fruit del rigor, la responsabilitat, la
contenció  pressupostària i d’una acurada gestió durant molts anys. En aquest sentit, l’alcaldessa de
Roses, Montse Mindan, manifesta que "aquesta política econòmica ens ha permès disposar de recursos
que s’han de reinvertir en la pròpia ciutadania, més encara en els moments que estem vivint, en què es
deriven noves necessitats per mitigar la crisi sanitària, social i econòmica provocada de la Covid19".

Mindan afegeix que "la funció dels ajuntaments no és la de fer de bancs de l’Estat. Som l’administració
més propera al ciutadà i per tant qui millor coneix els problemes i necessitats del poble, per la qual cosa
hem de poder decidir on aplicar el superàvit assolit". En cas de cessió dels romanents proposada per
l’executiu central, és l’estat qui decideix quina quantitat i en què es poden gastar els diners, premissa
amb la qual el govern rosinc expressa la seva disconformitat, demanant que es permeti als municipis
administrar els seus estalvis sense condicions.

Un altre punt de desacord per al govern rosinc és que l’Estat no estableix com es tornaran els diners, ni
si aquests es podran incorporar al pressupost sense afectar la regla de la despesa i d’estabilitats
pressupostària a què estan sotmesos els ajuntaments.

D’altra banda, l’obligació de manifestar si la cessió de romanents es realitzarà o no durant el mes de
setembre és un altre dels inconvenients detectats, ja que en aquell moment encara no es coneixerà si
s’equilibrarà el pressupost municipal, si enguany es pot produir una caiguda d’ingressos, ni el fet de si
desprendre’s de la liquiditat que suposen els romanents podria provocar tensions de tresoreria. En
aquest sentit, l’equip de govern de Roses considera que no tindria cap sentit cedir els estalvis a l’Estat,
per després haverne de sol·licitar un préstec als bancs per fer front als pagaments municipals.

Per tots aquests motius s’ha decidit no fer el préstec a l’estat Espanyol i continuar revertint els romanents
en benefici dels rosincs i rosinques. 
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